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Programové prohlášení náčelnictva kmene dospělých  Noví kandidáti Náčelnictva kmene 
dospělých pokládají základní motto Programového prohlášení dosavadního náčelnictva za vyjádření svého vztahu 
ke skautskému hnutí: “Skauting je jen jeden“, proto jsme a chceme nadále  být spolu s mladou 
generací skaut ů v naší spole čné organizaci „Junák – svaz  skaut ů a skautek ČR.“ Postavení kmene 
dospělých v Junáku se stabilizovalo, vzájemné vztahy se zlepšily, ale stále zůstávají tři základní oblasti 
našeho působení ve skautském hnutí: 
SLUŽBA skautingu, Junáku, podle potřeb, zejména: 
� pomáhat při práci s mládeží  
� organizačně – činovníci středisek, VOJ, právní a technická pomoc  
� při výchovné činnosti, lektoři, instruktoři, členové komisí, příručky, � fyzicky, správa budov, opravy, 
jednorázové akce.    Výňatek z programového prohlášení 7. sněmu kmene dospělých  
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KMENOVÉ ZPRÁVY 

Výběr nejdůležitějších zestručněných zpráv 
 

ZÁPIS  31. zasedání ná čelnictva Kmene dosp ělých Junáka od 21. do 23. 9. 07 v Kutné Ho ře 
Přítomni:    ses. Hana Kaprálková a br. Jan Adamec, Ivo Fišera, Jaroslav Frič, Jiří Horňák, František 
Hron, Čestmír Janata, Vladislav Jech, Jiří Klikoš, Vladimír Köhler, Luboš Lehký, Marek Matýsek, Zdeněk 
Maxmilián, Miroslav Moravec, Pavel Pokorný, Josef Richter, Vladimír Stránský, Jiří Wolf, Jiří Žáček a 
v zastoupení P. Husníka br. Miroslav Hlaváč.  Hosté: Oldřich Majer a Jaromír Kupr   Omluveni : Aleš 
Cepek, Miloslava Fousková, Miloš Gurecký, Pavel Husník, Eva Hörnerová, Jiří Kalenda, Miroslav Kubát, 
Ladislav Marek, Marie Myšáková, Bohumil Plchot, František Radkovský a Taťána Rudolfová. 

Průběh jednání NKD: Pátek 21. zá ří 
� Br. ná čelník Köhler přítomné přivítal a zahájil jednání v 18:45 hod vzpomínkou na zemřelé. 
Následně podal informací o programu (odpadl referát  ses. Fouskové. Program přijat (18:0:1) se 
změnami (16:0:1)  Zapisovatelem byl určen br. Vladislav Jech a ověřovateli br. Jiří Žáček a 
Pavel Pokorný.  
Přijatý program jednání Pátek 21.9.07:  � Prezence, stravné, zápisy ze sněmů � Večeře 
� Zahájení, schválení programu: � Zprávy KZ KD zaměřené zejména: obsazení funkcí okr. a 
kraj.zpravodajů a jejich aktivita, zapojení ved. klubů ve střediskových radách; aktivity klubů, 
spolupráce s rovery, charita, změny v adresáři NKD � Beseda, promítání. Sobota 
22.9.07:� Zahájení, vzpomínka na zemřelé � Zamyšlení� Plnění úkolů � Informace z jednání 
Náčelnictva Junáka � Kmenový sněm 2007 – stav příprav � Kandidátní komise sněmu 
� předsněmovní diskuse � program sněmu (témata koutů) � Oběd � vychzka � Informace členů 
RNKD � Večeře � Údaje z registrace Junáka, stav kmene dospělých � Diskuse. Neděle 23.9.07: 
� Sváteční slovo � Kmenové noviny � Stav www stránek � Kalendář akcí  � Různé � Ukončení 

Informace: � Br. Stránský  uvedl situaci v okresech resp. krajích, k tomu proběhla diskuse 
o potenciálních nástupcích a k činnosti klubů KD. Jednotliví přítomní krajští zpravodajové uvedli 
podrobně novinky resp. změny a významné akce – informace jsou soustředěny u 
br. Stránského. � Br. Köhler presentoval nám ět na památník t ěm, kdo položili život na 
hranici  od br. Dr. Jiřího Rufera s žádostí o nalezení výtvarníka z kruhu studentů architektury 
� přijat návrh, aby se br. Wolf  spojil s ing. arch. Boháčem z FA VUT Brno � Presentace 
fotografií z významných akcí na PC. 

Sobota 22. zá ří 2. den jednání � Zahájeno pobídkou br. Friče k tématu „pamatuj na smrt“. 
� Zamyšlení  br. Wolf přednesl zamyšlení „chvála statečnosti závisí na spravedlnosti“ podle 
Tomáše Akvinského. � Plnění úkol ů: br. Jech uvedl, že jak Rada NKD, tak samotné NKD má 
všechny úkoly splněny až na poslední úkol 30/01 ohledně námětů do programu 7. kmenového 
sněmu (výsledky tohoto jednání znamenají, že  tento úkol byl ukončen). � br. Köhler uvedl 
informace z posledních dvou zasedáních NJ. Starostou byl zvolen br. Výprachtický. � Řád pro 
vzdělávání činovníků (ŘVVČČ) je opět v „bodě nula“, komise pro jeho revizi se rozpadla 
� NJ oznámilo, že celkem vyhovuje, neplánuje práci na jeho přepracování � Návrh ZOJ 
„skautské záchranářské středisko“ byl v dalším čtení na posledním zasedání NJ (omezen na 
zajišťování zdravotní péče, takto schváleno) � Návrh br. Noska „Skautská galerie v Praze“ 
dostala určitý příděl financí na putovní akce. � „Klíč 2008“, je v přípravě Národní jamboree � NJ 
jmenovalo pro další práci na ŘVVČČ koordinátora br. Bertiho � pro rok 2008 byly schváleny 
příspěvky na ÚJ ve výši 155 Kč na člena � vodní skauti přepracovávají svůj statut do formy řádu 
� byla zřízena komise pro strategii Junáka � plán VRJ na 2007-08 byl schválen. Připomínky  ke 
grafickému stylu Junáka budou projednávány příště (nesouhlas s tím, aby nové logo nahradilo 
současnou skautskou lilii � „Politický“ problém je s Betlémským světlem, tj. kdo bude 
organizátorem za celého Junáka (doposud brněnští skauti) jako protiváha aktivitám Českého 
rozhlasu k této věci � Zprávu za kraj. zpravodaje KD z Prahy přednesl br. Hlavá č a předal 
písemně br. Stránskému. � Kmenový sn ěm � br. Matýsek  za Kandidátní komisi uvedl, že má 
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6 řádných kandidátek do NKD a 1 návrh na jmenovanou funkci � ses. Kaprálková  uvedla, že 
sněm je zajištěn v Kutné Hoře-Karlově; poplatek na účastníka je 300,- Kč; v sobotu odpoledne 
bude několik okruhů s vycházkou � br. Stránský uvedl počet registrovaných delegátů cca 
v počtu 100 s hlasem rozhodujícím, počítá s 10 hosty. Předsněmovní diskuse: � br. Jech 
rekapituloval dosavadních 5 námětů a doporučení, která předloží k jednání 7. kmenového 
sněmu � br. Köhler  uvedl k jednomu z námětů (Skautská paměť) zájem SI ABS s výzvou, aby 
KD se pokusil v krajích najít osoby pro tzv. „expozitury“ (dnes existují pouze ve 3 krajích) a 
připomněl, že byly dohodnuty vzájemné kompetence.  
Program 7. kmenového sn ěmu: � br. Köhler  předložil NKD návrh programu, ke kterému 
proběhla diskuse se závěry � pátek:  � zahájit písní ISGF � zařadit diskusi v koutech na pátek 
večer � zvolit mandátovou, návrhovou a volební komisi � schválení programu, volebního řádu a 
jednacího řádu � koncert pěveckého sboru CANTUTA přesunout na sobotu � referát o 
skautském muzeu v Nižboru bude vyžádán br. Maxmiliánem do materiálů sněmu v písemné 
formě � přednášku „Duchovní principy, úzké hrdlo českého skautingu“ projedná s br. Šolcem 
br. Köhler s odložením na kmenovou poradu 2008. 
 
Usnesení 31/01 : NKD schvaluje br. Vladislava Jecha jako zapisovatele 7. Kmenového sněmu  
        v Kutné Hoře, br. Petra Novotného jako asistenta zapisovatele a jako 
ověřovatele  
        br. Jiřího Klikoše a Čestmíra Janatu.            Schváleno: 19:0:0 
 
Usnesení 31/02 :   NKD navrhuje do mandátové komise br. Jiřího Wolfa a ses. Alenu 
Nekolovou,  
        do volební komise ses. Květuši Janatovou, Miroslava Moravce, Zdeňka 
Maxmiliána  
        a Bohdana Poláčka a do návrhové komise br. Bohumila Plchota, Miroslava 
Hlaváče  
        a Pavla Pokorného.                               Schváleno: 19:0:0 
 
���� Návštěva 100 let sv ětového skautingu v Kutné Ho ře pod Vlašským Dvorem (od 14 hod do 
setmění) kutnohorští skauti pestré oslavy (při procházce po pamětihodnostech Kutné Hory). 
Krátké zprávy členů RNKD: � ses. Kaprálková  připomněla, že nemá zpětné informace 
o „skautské službě“ v rámci KD �  br. Stránský  zmínil hlavní údaje z registrace Junáka za 
r. 2007 (stručně v posledním čísle Kn) � br. Fišera  informoval o posledním jednání výchovného 
odboru a o zásadních doporučeních ze   semináře na Selešce (viz 30. zápis RNKD) vč. 
doporučení pro br. Köhlera, aby jmenoval vůdcem příští lesní školy KD br. Stránského; uvedl 
důvody zrušení digitálního kursu; vysvětlil také odvolání závodu „Kerkonošský kerpál“ 
� spolupráce s rovery probíhá soustavně; k „juniorizaci“ KD existují potěšující zprávy, viz nové 
registrované kluby � pozval na 3. seminář „Duchovní rozměr skautingu“ pořádaný v Hradci 
Králové – Pouchově � br. Köhler k věci kvalifikace vedoucích/vůdců klubů získal stanovisko 
právníka se   závěrem, obsahujícím upozornění, že za organizované činnosti nese odpovědnost 
vůdce klubu bez ohledu na to, že členové oddílu jsou dospělí lidé � br. Žáček informoval 
o posledním dvojčísle Kmenových novin, kde upozorňuje na svoji úvahu k jejich dalšímu osudu 
a v této souvislosti k příspěvkům z řad zpravodajů připomněl, že pro to, aby zde mohly být 
zprávy otiskovány, i pravidelné Ročenky jako přílohy KN. Termín pro zasílání příspěvků do 
příštích Kn 1. 12.07 � br. Adamec  stručně informoval o 6. evropské konferenci ISGF, konané 
v polském Krakově (byla   zde přijata Ústava Evropského regionu (podrobněji Kn), příští 
evropská konference bude v r. 2010 na Kypru � v čele nového evropského výboru je nyní 
Angličanka Jane   Wardropper � informoval také o své činnosti v informačním stánku ISGF na 
Jamboree ve Velké Británii a na závěr připomněl cestu pochodně s ohněm od hrobu B.P. až na 
Jamboree ke stánku ISGF � br. Köhler  uvedl dojmy z účasti na sněmu polských Harcerů 
v Kielcích (zpráva bude v dalších KN) � br. Gurecký a Lajczyk se za KD zúčastnili zasedání OS 
SlSk v Žilině � Volební řád 7. kmenového sn ěmu: br. Stránský  konstatoval, že mu nedošly 
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žádné připomínky; upřesnění z tohoto jednání budou zapracovány do znění, které obdrží 
delegáti sněmu v jejich materiálech. (Přijato 17:0:0) � Jednací řád 7. kmenového sn ěmu: 
br.  Stránský  konstatoval, že mu nedošly žádné připomínky; upřesnění z tohoto jednání budou 
tak jako u volebního řádu zapracovány do znění, které obdrží delegáti v jejich materiálech. 
(Přijato 17:0:0)  � Trojsetkání SK - PL - CZ v rekrea čním st ředisku Ondráš ův dvůr v Bílém 
Nezávodí (4. – 7. 10. 2007) uvedl podrobně br. Matýsek  po organizační i věcné stránce a 
upozornil, že zhruba 8 míst je ještě možné z české strany obsadit (účastenský poplatek 1800,- 
Kč na osobu) � Druhý den jednání proběhly neformální rozhovory účastníků. 

 
Jednání NKD ned ěle 23. září 3. den jednání: � byl zahájen svátečním slovem, které přednesl 
br. Jech  z ‚,Hovorů k sobě‘‘ Marca Aurelia � WWW-stránky KD: � br. Žáček vyslovil lítost nad 
tím, že se tyto webové stránky nepodařilo na trvalo zřídit a udržovat v provozu a doporučil tento 
záměr neopouštět a hledat dále jejich správce � br. Fišera  provedl rekapitulaci původního 
zadání, které je třeba dodržet, a také podpořil jejich dokončení. Upozornil i na to, že 
uskutečnění původního širokého záměru by zřejmě vyžadovalo profesionální péči s určitou 
finanční úhradou � na možnost jednoduššího provedení � br. Jech  doporučil oslovit vůdce 
nového klubu KD br. Obadálka � Různé: � br. Pokorný s br. Kuprem  vybral repertoár písniček, 
které při příležitosti kmenového sněmu bude  dobré použít, a sestaví z nich zpěvníček pro 
delegáty v počtu 120 ks � br. Moravec  informoval o úspěšných oslavách 100 let skautingu péčí 
skautů v Příbrami (zvláště divadelní představení Rychlých šípů). Jednání skončilo dne 23. září 
v 10,00 hod                                 
 
Zapsal: Vladislav Jech v.r.   Schválil: Vladimír Köhler v.r. náčelník kmene dospělých 

 
ZÁPIS  32. zasedání Rady ná čelnictva Kmene dosp ělých Junáka, 10. 10. 2007 v Praze 

 
Přítomni:  sestry Hana Kaprálková a Miloslava Fousková (částečně), bratři Jan Adamec, Vladislav Jech, 
Vladimír Köhler, Miroslav Kubát, Miroslav Moravec, Vladimír Stránský, Jiří Žáček.  Omluveni:    Ivo 
Fišera, František Radkovský, Jiří Kalenda, Aleš Cepek. 

Průběh jednání RNKD: 
Br. Köhler přítomné přivítal a přednesl program jednání (byl přijat) � Zamyšlení  na téma “život dobře 
prožitý“ podle „táty“ Plajnera přednesl br. Jech � Kontrola úkol ů ze zápisů z minulých jednání RNKD - 
nezůstává žádný nesplněný úkol. 

Informace z konference NJ  podal br. Köhler. 
Finanční oblast br. Köhler informoval o čerpání rozpočtu Kmene dospělých do konce r. 2007. Plán na 
r. 2008 bude třeba zvýšit oproti r. 2007 (dojde v několika položkách ve skutečnosti k překročení). 

Příprava 7. sn ěmu KD  br. Köhler a Stránský rekapitulovali účast vč. hostí, ses. Kaprálková upřesnila 
jednotlivé nákladové položky sněmu i organizační záležitosti; ses. Fousková informovala o zastoupení 
ROJ a vystoupení sboru CANTUTA. 

Trojsetkání CZ-PL-SK  br. Adamec informoval o jednání v Ondrášově Dvoře z hlediska programu 
(omlazení oldskautských kmenů,  100 let trvání skautingu vč. zajímavých exkurzí) a br. Köhler 
informoval o výsledcích konference a přípravě setkání v roce 2008 v Polsku.  

Kmenové noviny   Br. Žáček informoval o vypadnutí přílohy řádu SO a KD u čísla 2-3/2007 
s návrhem zahrnout je do 4. čísla 2007 vč. nového seznamu NKD (bude obsahovat mj. také Ročenku).  

Kmenová webové stránky     RNKD byla seznámena s resignačním dopisem br. Černého a 
konstatovala, že stav je beze změny.  

Různé  Bylo přečteno pozvání oldskautské gildy Rakouska na listopad 2007 � br. Adamec informoval o 
žádosti subregionu Střední Evropa, aby KD Junáka zorganizoval jeho setkání, což bude třeba předat 
novému náčelnictvu. 

Zapsal: V. Jech   schválil  Vladimír Köhler - Mika v.r. náčelník KD 
 



Kmenové noviny OS 

 5 

 

 

Ze skautského 
světasvětasvětasvěta 

11.  SETKÁNÍ ČS-PL-SK  
Rekreační středisko Ondrášův Dvůr v Bílé-
Mezivodí ožilo ve dnech 4.-7. října 2007 
hlaholením směsice polštiny, slovenštiny a 
češtiny. Konalo se zde již 11. setkání 
oldskautů a oldskautek z těchto tří 
sousedících zemí.  

Ve čtvrteční podvečer postupně dorazilo do 
střediska, pojmenovaného po pověstném 
zbojníkovi Ondrášovi, všech 28 delegátů 
zastupujících své národní gildy: polskou 
11, Slovenský skauting 8, Slovenskou 
gildu 2 a český Kmen dospělých 10. 
Náčelník br. Vladimír Köhler vedl českou 
delegaci, ve které byli: Hana Kaprálková a 
Jana Jarmotová a bratři Jiří Klikoš, Jan 
Adamec, Eduard Jarmota i bývalý náčelník 
OS Ivo Slavíček. Celou akci organizoval a 
zajišťoval náš moravskoslezský tým, bratři 
Marek Matýsek, Miloš Gurecký a Zbyšek 
Lajczyk. Ubytování bylo zajištěno 
v chatkách pro deset osob, stravování a 
konferenční aktivity probíhaly v hlavní 
budově s restaurací a přilehlými 
prostorami. Středisko nabízelo mnoho 
příležitostí k rekreaci (hřiště, bazén a různá 
sportoviště), ale na žádnou z nich nebyl čas 
ani příznivé počasí.  

V pátek 5.10. proběhla rozsáhlá rozprava 
na dvě předem dohodnutá témata: 
Omlazení (juniorizace) základních 
jednotek dospělých skautů a skautek 
národních hnutí a Oslavy a prezentace 
skautingu při příležitosti stého výročí 
počátku světové skautského nutí. Podle 
protokolu podepsaného na závěr vedoucími 
delegací Vladimírem Köhlerem (Kmene 
dospělých Junáka), Jadwigou Kowalikovou 
(Wydzial seniorów i starszyzny harcerskiej 
ZHP), Jaroslavem Loeblem (Slovenský 

skauting-Rada starších skautov a skautiek) 
a Růženou Fašungovou (Skautská gilda 
slovenská) výsledky rokování lze shrnout 
takto: 

V rámci Junáka po dva roky probíhala úzká 
spolupráce Náčelnictva kmene dospělých 
Junáka s Roverským odborem Junáka, 
který má svého zástupce na zasedáních 
NKD. Výsledkem je řada společných akcí 
a např. na území Prahy vznik sedmi nových 
oddílů-klubů. V ZHP už několik let plynule 
přecházejí starší roveři a roverky do oddílů 
seniorů. Vzhledem k tomu, že uvedené 
systémy se osvědčují, doporučujeme je 
využívat i v ostatních členských 
organizacích. V rámci druhého okruhu 
rokování referovaly jednotlivé delegace o 
průběhu oslav a doprovodných akcí ke 100. 
výročí skautingu. 
 

Sobota 6.10. byla tradičně vyhrazena pro 
exkurzi. Dosud pošmourné a 
nevyzpytatelné počasí se k naší radosti 
výrazně zlepšilo, takže jsme mohli při jízdě 
autobusem obdivovat krásy Beskyd. První 
trasa nás zavedla do historického městečka 
Štramberka, kde nás čekala prohlídka 
několika pozoruhodných pamětihodností. 
Nejprve jsme zdolali 398 schodů pověstné 
hradní věže zvané Trúba, která je jedním 
z posledních svědků pohnuté historie hradu 
a podhradí a slouží jako ukázka 
stavitelského umění našich předků. Je z ní 
jedinečný výhled do kraje. Zcela vysíleni 
náročným výstupem a sestupem jsme se 
usadili v restaurovaných sklepních 
prostorách starého pivovaru na náměstí a 
pochutnali si na výtečném obědě podle 
staré místní receptury.  

Odpoledne jsme si nejprve prohlédli 
muzeum slavného malíře a ilustrátora 
dobrodružné a skautské literatury Zdeňka 
Buriana, který v okolí Štramberka prožil 
své dětství. Pak jsme prošli parkem 
zvaným Národní sad a prozkoumali 
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světově proslulou jeskyni Šipka na úbočí 
kopce Kotouč. Jeskyni proslavil nález 
čelisti neandrtálského dítěte. Před 
odjezdem jsme se ještě zásobili místní 
perníkovou pochoutkou, známou jako 
Štramberské uši. Další trasa nás zavedla do 
Technického muzea Tatra v Kopřivnici. 
Vystavené exponáty ocenili zejména 
fandové automobilů. Ale elegantní 
historické modely značky Tatra obdivovali 
všichni účastníci výpravy. Zajímavá byla i 
expozice o Emilu Zátopkovi v téže budově. 

Večery byly otevřené pro volnou zábavu. 
Ale kromě diskuse v malých skupinkách či 
mezi čtyřma očima byly vyplněny 
ponejvíce zpěvem a promítáním snímků. 
Kdo měl zájem, mohl s komentářem 
zhlédnout záběry ze Světového jamboree 
2007, z Polského národního jamboree 
v Kielcích a mnoho dalších snímků 
z bohatého alba náčelníka Miky. 
V pěveckých vystoupeních dominovali, 
jako vždy, Poláci. Pod vedením svého 
harmonikáře a sólisty Janusze 
Chojnackého, který mnoho písniček sám 
složil, zazpívali polské písně v nejlepších 
tónech. Slovenští bratři a zejména sestry 
Růžena Fašungová a Mária Halíková 
rovněž přidali pár pěkných národních 
písniček. Jen Češi se opět zdrželi. 
 

   

Hektické nedělní dopoledne mělo 
slavnostní ráz. Byl prezentován 
konferenční protokol, vyměňovaly se 
upomínkové předměty a na závěr setkání 
zazněly pozdravy na rozloučenou. Našim 
moravskoslezským organizátorům patří 
velký dík za hladký průběh celé akce. Další 
společné setkání bude na podzim příštího 
roku v polském Zakopaném. 

Jan Adamec-Tarzan 

Z KLUBŮ 
SKAUTSKÉ IDEÁLY  

spojují světspojují světspojují světspojují svět    
Tak zní slova 
mezinárodního skautského 
signálu, který nám na 
zahájení naší oslavy zahrál 
krásně na trubku br. Lukáš 
Nentvich. Oslava stého 

výročí založeni světového skautingu se 
konala u nás, ve Spáleném Poříčí, 
23. června v zámku. Původně se měla 
uskutečnit, za pěkného počasí, na nádvoří, 
ale občasný déšť nás přesunul do koncertní 
sině, kterou naše skautky a skauti pěkné 
vyzdobili skautskými družinovými 
praporky. 

Tentokrát jsme mezi sebe pozvali bývalé 
skautky a skauty z let 1945 - 48, kteří ještě 
mohou přijit mezi nás, A mnozí z nich 
přijeli opravdu z daleka. Ostatní část tvořili 
ti, kteří navštěvovali naše oddíly od roku 
1990 a prožili s námi někdy i více let při 
skautování a skautských táborech. Radost 
jsme měli i z návštěvy našich bratrů 
z bývalého pražského 9. oddílu Amites, 
bratra Mgr. Petra Krajánka - Lajsny a 
bratra Padáka s manželkou z téhož oddílu, 
se kterými jsme po několik let prožívali 
táborová klání; přátelství s nimi přetrvalo 
dodnes. 

Přišlo i několik mladých maminek se 
svými malými ratolestmi, ze kterých jsme 
měli velkou radost. Vždyť již znovu 
pracujeme přes 16 let. Ale každému se 
daný termín setkání také nehodil. Máme 
hodně studentů, ti mají zrovna zkouškové 
období, jsou školní výlety a různé oslavy. 
Přesto se nás sešlo přes 60 účastníků. Naši 
skauti od roku 1990, bratr Martin Skala - 
Toulavej a bratr Petr Vyskočil - Píďa, nám 
náš program prokládali pěknými písněmi s 
kytarou i za přispění Ondry Pelikána. 
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Každý se představil, pokud to šlo, po 
družinách a řekl, co nyní dělá. Naši mladí 
opatrovali střediskový i oddílové prapory. 
Děvčata, kterým nový kroj moc sluší se 
řídila rozkazy vedoucí Lenky Přibylové - 
Šikulky a pomáhala, kde bylo třeba. Celý 
program byl prokládán pěknými články 
z dřívějších let, zapsanými hlavně dětmi. 

Fotografování proběhlo venku na nádvoří 
zámku (zrovna nepršelo) a následovalo 
povídání, hlavně těch, kteří se dlouho 
neviděli, zpívalo se při kytaře i bez ní. 
A tak vše uteklo jako voda a mnozí, co se 
museli vydat na cestu, se začali loučit. 
Bylo to krásné, děkujeme všem, kteří přišli. 
Vždyť pravé skautské přátelství je na celý 
život. Skautů je na celém světě na 
40 000 000, i my k nim patříme. Kéž i u 
nás se opět rozroste naše středisko o mladá 
děvčátka a chlapce! To si přeje nejen 
středisková vedoucí Jarmila Pelikánová - 
Fajnoíka, ale i sestra Lenka Přibylová - 
Šikulka, vedoucí dívčího oddílu.  

Jarmila Pelikánová - Fajnovka 

 

 
NA RADYNI TROUBILI SKAUTI 
Na celém světě se konaly mohutné oslavy 
stoletého výročí vzniku skautingu. 
(Radyné 1.8.t.r.) Přes padesát členů 
skautských oddílů se ráno sešlo na Radyni, 
aby v osm hodin vyslali signál na počest 
stého výročí vzniku skautingu. Stejně tak 
učinili jejich zahraniční kolegové. 
Slavnostní tuš se v osm hodin ráno rozletěl 
ve 216 zemích a teritoriích, ve všech 
časových pásmech světa. 

„Začalo se na Dálném východě, vzhledem 
k našemu časovému pásmu již 
předevčírem, a takto signál postupně zazněl 
na celém světě,“ uvedl Jiři Ládr, oldskaut, 
člen 53. klubu a také organizátor akce. „Na 
výzvu světové skautské organizace jsme 
iniciovali toto setkání. Protože se zvuk měl 

rozednít z nejbližší hory nebo kopce, 
vybrali jsme Radyni,“ vysvětlil Ládr.  

 
Na zřícenině hradu se sešli skauti všech 
věkových kategorií; nejmladšímu `bylo 
šest. nejstaršímu 83 let a skautce pak 85 let. 
Čtrnáctiletá Martina Čechurová ze Starého 
Plzence je ve skautu šestém rokem. „Moc 
mě to baví, máme skvělou partu a učíme se 
spoustu věcí“, sdělila. 58. oddíl ze Starého 
Plzence, Slunečního údolí, kterého je 
Martina členkou, navštěvuje pravidelně 
jednou týdně. 

Zástupkyně vedoucího tohoto oddílu, 
Lenka Dankovičová, říká, že celý oddíl má 
kolem třiceti členů. „Náš oddíl byl po 
revoluci znovu obnoven. Pořádáme různé 
aktivity pro děti, právě teď putují naše 
děvčata rangers v Rudohoří. Dnes ráno 
také vystoupaly na kopec, aby uctily výročí 
100 let skautingu,“ vysvětlila 
Dankovičová. 

Nejstarší účastnicí oslav byla pětaosm-
desátiletá Blanka Kodbusková z Plzně, 
která je ve skautu už od svých dvanácti let. 
„Vedli mě k tomu rodiče, členové Sokola. 
S manželem jsme neměli děti, ale celý 
život jsem s nimi byla v kontaktu, právě 
diky skautingu. Před revolucí jsem s tím 
však měla spousto problémů. Skauti jsou 
totiž pravdomluvní a v tomto světě s 
pravdou bohužel neuspějete,“ zakončila 
ses. Kodbusková. 

Miroslava Vejvodová 
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100. VÝROČÍ SKAUTINGU  
ve středisku Strakonice.ve středisku Strakonice.ve středisku Strakonice.ve středisku Strakonice.    

V rámci oslav stého výročí založení 
skautingu uspořádalo i naše středisko 
v pátek 14. září důstojnou oslavu, které  
jsme se jako členové OS klubu nejen 
zúčastnili, ale  podíleli jsme se i na 
předchozí přípravě. Den předtím jsme 
uklidili v klubovně a také jsme pomohli  
při přípravě venkovního areálu, postavit 
přístřešek, lavice na sezení venku a pagodu 
na táborový oheň.  

V páteční slavnostní den pak sestry 
nachystaly na stoly v klubovně občer-
stvení: obložené chlebíčky, rozmanité 
sladké zákusky i slané pečivo, které 
připravily doma  

Odpoledne se začali scházet první hosté. 
Již před časem jsme rozesílali pozvánky 
všem bývalým skautům a skautkám, jejichž 
adresy jsou v archivních záznamech nebo 
je členové střediska osobně pozvali. 

Pro mládé se pořádal během odpoledne 
zajímavý sportovní a soutěžní program na 
zdejším Podskalí, kterého se zúčastnilo 
téměř 70 dětí a který měl mimo jiné také 
prezentovat dění ve skautském hnutí a 
podnítit zájem o členství. 

My starší oldskauti jsme se sešli v areálu 
skautského domova již od 14. hodiny. Bylo 
potěšitelné, že přijeli bratři a sestry ze 
vzdálených míst. Někteří se neviděli od 
svých studentských let, a tak často padaly 
otázky jako „kdo to je ten v té světlé košili, 
nebo ten vousáč, je to možné, že jsem Tě 
nepoznal ?“ a mnohé jiné. 

Nejvíce účastníků se sešlo těch, kteří byli 
registrováni v letech 1968 – 69. Srdečně se 
zdravili s bývalými vedoucími, hlavně 
s Edou a Janou Macnerovými, kteří v té 
době vedli letní tábory, a tak si na zážitky 
z těch táborů společně zavzpomínali. 

Slavnost byla zahájena vztyčením státní 
vlajky za zpěvu junácké hymny. Bratr 
Kubišta a středisková vedoucí sestra 
Kubišová se ujali úvodního slova. 
S činností skautského hnutí ve Strakonicích 
pak přítomné, v krátkém projevu, seznámil 
bratr Treybal. Nemohlo chybět ani 
společné fotografování mnoha aparáty. 
Poté se rozběhla volná zábava. Ve 
společenské klubovně se promítaly filmy 
z táborů z let 1968 a 69 a dokonce i z let 
předválečných. Z let posledních to byly 
videozáznamy ze setkání oldskautů 
v Novosedlech. 

Aby i pohoštění bylo učiněno zadost, vzali 
si starší chlapci  na starost opékání prasátka 
na rožni. Vedle na menším ohništi na plátu 
grilovali zase výtečné klobásy. K tomu 
nechybělo ani pivo, limonády, čaj i káva. 
Z prasátka na rožni, se linula vůně, které 
nikdo z přítomných neodolal. Jakmile se 
začalo s porcováním, vytvořila se dlouhá 
fronta.  

Když nastal večerní soumrak, přesunuli 
jsme se do klubovny a při sklence vína 
jsme zavzpomínali na dávné doby našeho 
skautování. Zazpívali jsme si staré známé 
písničky a bylo nám v kruhu přátel dobře. 

Účast na dnešní setkání přislíbil i bratr 
Standa Vydra, který byl jedním ze 
zakládajících členů Junáka ve Strakonicích 
a nyní v pokročilém věku žije 
v Neratovicích, ale bohužel nemoc mu 
znemožnila, zúčastnit se. Poslal alespoň 
vřelý dopis, který nám bratr Treybal 
přečetl. 
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Závěrem lze říci, oslava se vydařila, byla 
dobře zajištěna a  účast byla početná. Je 
nutno poděkovat všem, kteří se na přípravě 
i organizaci podíleli a tak si můžeme jen 
přát, aby skauting v našem středisku i jinde 
prosperoval i nadále. 

 F. Vágner 
SETKÁNÍ  TŘÍ  GENERACÍ 

(Stráž pod Ralskem)  Tak jako každý rok 
v měsíci říjnu, tak i letos pořádala škola a 
Městský úřad ve Stráži pod Ralskem na 
Českolipsku lehkoatletický, branný čtyřboj 
pro mládež „Memoriál, generálmajora 
Antonína Sochora“.  

 
Při této příležitosti organizuje vždy 
položení věnců, pietní akt k památníku 
hrdiny Antonína Sochora - Historická 
skupina 1. Československé samostatné 
tankové brigády, Jednota Čs. Obce 
legionářské s Okresním výborem Čs. Svazu 
bojovníků za svobodu v České Lípě. 

Cílem těchto setkání tří generací je 
připomenout si život statečného bojovníka 
za naši svobodu A.Sochora, uctít jeho 
památku, a současně i významná výročí, 
jako jsou Karpatsko - dukelské operace a 
vznik našeho státu. 

Antonín Sochor prošel vítěznou bojovou 
cestou z Buzuluku přes Sokolovo, Kyjev až 
na Duklu. Za své zásluhy v boji proti 
fašismu dostal četná vojenská vyznamenání 
i titul Hrdina SSSR, i když nikdy nebyl 
komunistou. V našich lesích bývalého 
vojenského prostoru pod Ralskem, byl 
v době totality ve svých 36 letech, zákeřně 
zabit. Byl to čestný a obětavý člověk, který 
ctil pravdu, spravedlnost a skautské ideály. 
Ve svých klukovských letech byl vzorný, 

prvotřídní  skaut, proto mu také dnes přišli 
vzdát čest členové Severočeské družiny 
Svojsíkova oddílu Junáka a oldskauti 
z České Lípy a Děčína.  

Pro naši mládež, zejména skautskou, je 
vzorem. Když se po válce v roce 1945 
vrátil domů, tak řekl svému vůdci 
skautského oddílu v Duchcově: „Skautský 
slib jsem splnil a skautskou výchovou jsem 
získal vše, co bylo v bojích zapotřebí. 
Skautem zůstanu, co živ budu!“ 

 
Tato  jeho slova připomínáme zejména 
všem našim mladým, protože kdo nezná 
historii a neváží si statečných a obětavých 
lidí, ten je odsouzen k opakování všech 
předcházejících chyb, proher, léček a 
omylů minulosti. Musíme si vážit historie, 
ale také je nutné vyhrnout si rukávy pro 
budoucnost. A k tomu nám pávě pomáhají 
takováto setkání.  

 
Mimoňský Balú 

 

PRO ZAMYŠLENÍ 
ZE  SKAUTSKÉHO DENÍ ČKU  
Bylo to v době rozkvětu Československého 
skautingu po roce 1945, kdy jsme měli u 
nás čtvrt milionů členů Junáka. Také to 
byly roky nazvané „Zlatým věkem 
časopisu Junák“, který měl 200. 000 
čtenářů a dal se koupit v každé i sebemenší 
vesnické trafice. Šéfredaktorem byl 
Jaroslav Foglar – Jestřáb. 
Tehdy se konal 28. – 29. září 1946 ,za 
účasti světové náčelní skautek Lady Baden 
– Powellové z Anglie, první ročník 
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Svojsíkova závodu. Okresní a oblastní kola 
soutěže vyvrcholila ve finále na sletovém, 
strahovském stadionu v Praze a druhý den 
se pokračovalo plněním dalších disciplín 
v Černošických lesích u Prahy. Po 
osmihodinovém zápolení byl závod 
ukončen v lesní škole ústředí Junáka, 
v bývalém „hotelu Steimar“ u Berounky. 

Na co se nezapomíná 
Pro domácí, Černošické oddíly Junáka byl 
dán úkol vytvořit skupiny, které by 
pomáhaly při zajišťování soutěže a 
organizaci závodu. Jako malé vlče, byl 
jsem zařazen do informační strážní skupiny 
přímo v hotelu Steimar. Moje stanoviště 
bylo u vstupní brány do objektu. Ráno bylo 
trochu chladno a tak mi maminka navlékla 
na skautský kroj svetr. Když jsem se ale 
dozvěděl, že má přijet i sám bratr náčelník 
Dr. Rudolf Plajner, rychle jsem svetr 
svlékl, sroloval ho a zastrčil mezi plaňky 
plotu u vstupní brány. To proto, aby byl 
vidět můj žlutý, osobně vzorně vyžehlený, 
vlčácký šátek. Po chvíli skutečně přijel 
bratr náčelník. Dali jsme mu „koktavě“ 
hlášení a on nám podal bratrsky levici. Co 
nám ale tehdy řekl, to si nepamatuji, 
protože trémou a vzrušením jsme snad ani 
nedýchali. Vím ale jistě, že mluvit velmi 
rozvážně, přátelsky a stále se usmíval. 
Navíc jsme směli poslouchat co si povídají 
„velcí“ Junáci, kteří přišli náčelníka 
přivítat, včetně mého tatínka, který byl 
členem Ústřední rady Junáka. Teprve lety 
jsem pochopil proč měl bratr náčelník 
přezdívku „Náš táta“ a byl všemi tak 
oblíbený. To pro svou rozvahu, čestnost, 
obětavost, upřímnost a skromnost. Po 
skončení mé služby, ještě s „hlavou 
v oblacích“ jsem šel domů a na svetr jsem 
si ani nevzdechl. Doma mě překvapila 
maminka. „Kde máš svetr?“ Okamžitě 
jsem se vrátil na své stanoviště, ale svetr, 
nikde. Nebylo divu. Vždyť jsem jej nechal 
v plotě u veřejné cesty a svetr byl tehdy 

velká vzácnost. Nebyl totiž obyčejný, jako 
ty co jsme měli za války „z kopřiv“. Ten 
můj byl od příbuzných z Ameriky a byl 
z opravdovské, nefalšované a teplé vlny. 
Dostal jsem ho, po osvobození ČSR, 
v zásilce s konzervami se šunkou a prvními 
žvejkačkami od UNRY. 
Tímto příběhem končí moje vzpomínka na 
první Svojsíkův závod, který se konal 
v mých klukovských letech v roce 1946 
rok po konci druhé světové války, kdy 
vzduch ještě voněl vytouženým mírem a 
svobodou.  

Mimoňský Balú 
 
 

PROBLÉM  
se skautským zákonemse skautským zákonemse skautským zákonemse skautským zákonem    

Představte si, že by poslanci přijali 
skautský zákon: nesměli by lhát a museli 
by být čestní. 

V sobotu byla Praha plná skautek a skautů. 
Nejvíc Staroměstské náměstí, kde s radostí 
a elánem a bez vnucování ukazovali 
přítomní na skauting nejen u nás, ale po 
celém světě. Nebot letos skauti slaví sto let 
své existence. 

Nechce se mi připomínat, že u nás dvě 
totality zakázaly. skauting třikrát; a dávat 
do placu hádanku, která z nich víckrát. 
Nechce se mi vypočítávat, kolik skautů za 
těch totalit bylo zavřeno a na kolik let (zase 
s hádankou, která z těch totalit byla na 
odsazování štědřejší); ani se mi nechce 
připomínat, že mezi politickými vězni 
odsouzenými za jiné odboje než právě ten 
skautský taky byli skauti. Ale mám radost, 
že jsem celé ty roky jedním z nich.  A že 
jsem se dočkal toho, že o nich můžu takhle 
veřejně psát v čase, kdy řada současných 
poslanců našeho parlamentu byla členy té 
jediné správné strany. To možné nebylo. 

Chodil jsem v sobotu mezi ošátkovanými 
holkami a kluky i dospělými a vzpomínal 
na dobu těsně po válce, kdy se ke 
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skautskému kmeni denně hlásily nové a 
nové tváře svítící dychtivostí a touhou 
udělat všechno, aby se z té děsivé války co 
nejrychleji vzpamatovaly nejen země, ale i 
lidské duše.  

Vzpomínal jsem na rok 1947 (v němž nám 
Stalin zakázal přijímat americkou pomoc), 
v němž se nedaleko Pařiže sjelo z celého 
světa osmdesát tisíc skautů, aby tomu světu 
ukáza1i, že jednou z velkých zbraní lidstva 
proti vzniku dalších válek je skautský 
zákon. 

Vím, že to zní až příliš vznešeně a 
pateticky, ale pokusím se dokázat, že až tak 
vznešené a patetické to zase není. 
Představte si prosím, že by skupina 
poslanců podala návrh, aby byl přijat do 
prvního čtení skautský zákon, včetně všech 
vysvětlujících dodatků, jímž se mezi skauty 
říká skautské zásady. A že by každý 
poslanec k tomu mohl říct své jako při 
debatě o zákonu o Ústavu paměti národa. 
S vědomím, že by podle tohoto zákona už 
nesměli lhát, a museli tedy mluvit pravdu, 
museli by přednostně pomáhat starým, 
slabým a nemohoucím, museli by být 
čestní a své bližní upřednostňovat před 
sebou samými, museli by kdykoliv být 
připraveni i za cenu vlastního nepohodlí 
pomoci komukoliv. Dokonce i vlastní 
zemi. 

V Anglii je dodnes skautství nejlepší 
vizitkou pro politika. Kdo by to řekl. 
Zajímaly by mě vizitky našich poslanců. 
Obzvlášť některé některých. O to víc mi 
skauti dělají radost.   Jiří Stránský 
 
 

POPRVÉ NA EVROPSKÉM 
FORU 

vvvv    GGGGrossarlurossarlurossarlurossarlu    
Po dlouhé době začínají fungovat webové 
stránky KD. Objevila se na nich již první 
vlašťovka, doufám, že to nebude současně 

bílá vrána. Protože přístupnost členů 
kmene dospělých, na w-stránky, není zatím 
vysoká, budeme, alespoň některé články 
publikovat ve Kmenových novinách OS. 
Rád bych, aby i za tyto příspěvky obdrželi  
dopisovatelé „autorské“ číslo KnOS, (to 
vak vyžaduje adresu).    red. 
http://www.skaut.cz/kmendospelych/ 
index.php?topic=EvropskyRegion 

Chtěla bych se podělit o své dojmy z 38. 
setkání oldskautů a oldskautek 
v rakouském Grossarlu. Nabídku účasti 
jsem dostala již v létě a dlouho jsem 
zvažovala, zda ji mám přijmout a zda se 
mám vydat na, pro mne, tak dobrodružnou 
cestu. Jsem však ráda, že jsem nakonec 
našla odvahu a výpravu do Alp 
absolvovala. Bylo to mé první putování na 
mezinárodní setkání, první v mém 
šedesátiletém skautování. 

Sobota 14. ledna 2007 byla naším prvním 
cestovním dnem. Do Grossarlu jsme dojeli 
v odpoledních hodinách. Uvítalo nás 
městečko sevřené alpskými velikány, celé 
ozářené sluncem. Organizační tým 
Rakouské gildy nám již předem zaslal 
informace o ubytování, stravování a celém 
programu. Po příjezdu jsme se na místě 
přesvědčili, že co bylo psáno to se 
uskutečnilo. Pracovníci kanceláře Fóra nás 
vřele přivítali, upřesnili informace a 
pozvali na první program toho dne. Na tak 
dobře organizované akci se hned cítíte 
dobře. 

Nastal týden plný nezapomenutelných 
zážitků: koncerty, přednášky, procházky po 
okolí, sáňkařské závody, výstavy, 
poznávací hra po městě a návštěva Divadla 
marionet v Salzburgu.  

 
A co bylo nejdůležitější? Poznání spousty 
přátel smýšlejících stejně jako my. Každá 
taková cesta přátelství je pro člověka 
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obohacující. I přes všechny potíže našeho 
věku stojí za to. Jeďte do Grossarlu! 
Pozvánka platí i pro příští rok, kdy se bude 
slavit sté výročí založení skautingu. 
 Alena Mašková – klub OS Česká Třebová 
 
 

SLOVO k 28. říjnu a odkazu TGMk 28. říjnu a odkazu TGMk 28. říjnu a odkazu TGMk 28. říjnu a odkazu TGM    
Náš Sněm kmene dospělých se koná 
v době, kdy doznívá jubilejní rok stého 
výročí založení světového skautingu a 
současně i v době, kdy budeme slavit státní 
svátek založení naší vlasti a zároveň i 
88. výročí založení naší oldskautské 
organizace.  

Dne 28. října 1918 byla v Praze z balkonu 
Obecního domu prohlášena samostatná 
Československá republika a 14. listopadu 
1918 byl prvním prezidentem tohoto 
svobodného státu zvolen profesor Tomáš 
Garrigue Masaryk. Zvolením prezidentem 
a slavným návratem do vlasti skončila 
nejtěžší léta Masarykova života, léta 
obrovského vzepjetí Masarykových 
duševních sil. Do exilu odcházel do 
naprosté nejistoty s vědomím, že jeho 
rodina i jeho přátelé budou doma 
perzekvováni, ale plně přesvědčen o 
vítězství spojenců, a proto nemohl jednat 
jinak. A právě díky jeho nesmírně 
houževnatému úsilí bylo dosaženo uznání 
našeho samostatného státu ještě v roce 
1918. Pochopitelně k tomu přispěla 
i skutečnost, že měl znamenité 
spolupracovníky v Dr. Edvardu Benešovi a 
Dr. Milanu Štefánkovi, a v neposlední řadě 
i skutečnost, že na frontách této světové 
války bojovala stotisícová československá 
armáda. TGM ve svých projevech ještě 
v prosinci 1918 v Národním shromáždění i 
ministerské radě, vedené Karlem 
Kramářem, vyložil zásady, jimiž se chtěl 
v prezidentském úřadu řídit. A právě pro 
tyto všechny zásluhy o vybudování 
samostatného československého státu mu 
na návrh pozdějšího předsedy vlády 

Antonína Švehly bylo Ústavou z 29. února 
1920 v oblasti volitelnosti přiznáno 
postavení doživotního prezidenta.  

Náš český stát v této době stojí před 
výběrem vhodného kandidáta na 
prezidentský stolec, a proto se domnívám, 
že právě v tomto čase je vhodné vám 
připomenout i další činnost tohoto prvního 
prezidenta našeho svobodného státu. Proč 
si právě dnes nepřipomenout některé 
myšlenky z Masarykova prvního poselství 
před Národním shromážděním o lásce a 
humanitě i práci, kdy doslova řekl: 
„Pracovat, to znamená odpírat zlému, a to 
důsledně. Všude a vždy a zejména zlému 
v jeho zárodku. To ale neznamená být 
radikální, ale vytrvalý. Nemít strachu, řekl 
bych. Ze strachu se lidé dopouštějí násilí, 
ze strachu lžou. Tyran i lhář má strach, a 
otrokem je i ten, který znásilňuje. Seneca 
řekl: „Kdo zhrdá svým životem, je pánem 
života cizího“. Ale ovšem nesmíme 
zneužívat své moci; přestože svět chce být 
podváděn, nesmíme ho podvádět.“ A toto 
poselství končí: „Veliké zlo je, že žijeme 
v myšlence, co řekne o mně soused. Ale o 
to běží, mít svůj úsudek, svou 
individualitu. Odhodlejme se být svými! 
Nežijme na cizí účet, na cizí svědomí!“ 
V řízení státu se Masaryk snažil uplatňovat 
klasický typ demokracie, vycházející 
z humanity a mravnosti. I když třeba 
jednoznačně odmítl bolševismus, 
nezatracoval realitu SSSR. Jeho vnitřní a 
zahraniční, tzv. „hradní“ politika, se 
dostávala do střetu s koncepcí krajní 
pravice, českými fašisty, separatistickými 
Slováky, krajní levicí a henleinovci. 
Naopak podporu měl v demokratických 
stranách a bezvýhradně jej podporovali 
legionáři, Sokolové a skauti. V meziná-
rodní politice se orientoval na Francii. 
Veliké nebezpečí, nejen pro náš stát, ale i 
pro celou Evropu, spatřoval v nástupu 
Hitlera a nacistů v sousedním Německu. 
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Proto se rozhodl kandidovat ještě v r. 1934. 
Jeho celoživotní činnost ve prospěch naší 
vlasti ocenilo Národní shromáždění v r. 
1935 přijetím zákona „Tomáš Garrigue 
Masaryk se zasloužil o stát.“  

 
Ale Masaryk nebyl jen skutečný státník, 
Masaryk byl i skutečný člověk, normální, 
z masa a kostí. Vedl bohatý společenský i 
kulturní život - jsou dobře známy jeho 
vztahy s manžely Benešovými, Herbenem, 
Čapkem, do jehož vily na Vinohradech 
docházel na schůzky „pátečníků“, předních 
osobností naší kultury. Ale podnikal i 
vycházky po Praze a denně vyjížděl do 
okolí lánského parku, zastavoval se 
s lidmi, aby s nimi pohovořil jako rovný 
s rovnými. Jeho dobrý vztah ke skautům je 
všeobecně znám a právě dnes je třeba tuto 
skutečnost hlasitě připomenout! Ovšem 
stáří a prožité události vlastně již od let, 
kdy býval říšským poslancem a složitá 
jednání během světové války si vyžádaly 
své. V r. 1934 vážně onemocněl a koncem 
tohoto roku z funkce prezidenta republiky 
odstoupil. Ve své abdikační řeči uvedl: 
„Prezidentský úřad je těžký a zodpovědný 
a vyžaduje plné síly. Byl jsem čtyřikrát 
zvolen prezidentem naší republiky, snad 
mi to dává legitimaci, abych vás poprosil a 
celý národ československý a spoluobčany 
národností ostatních, abyste při správě 
státu pamatovali na to, že státy se udržují 
těmi ideály, z nichž se zrodily. Já jsem si 
toho byl vždycky vědom“. T.G. Masaryk, 
náš první a zatím jediný státník, zemřel 
14. září 1937. 

28. října slavíme i památný den založení 
našeho oldskautství. Jsme tedy stejně staří 
jako náš stát. Jsme stejně rozumní nebo 

stejně nerozumní? Jestliže se denně 
přesvědčujeme, že úcta k státu není 
dnešními mladými vnímána, že se vytratila 
úcta člověka k člověku, že všude převládá 
honba za majetkem a penězi, pak je na 
čase, abychom se vzchopili my, kteří ještě 
Masarykovy ideály a odkaz 28. října 
vnímáme. Mnozí dnes říkají, že to všecko 
kolem vzniku našeho státu byly jen mýty. 
Ale mýtus není nepravá věc, není to lež. Je 
to cosi, čím sám sobě popisujete význam 
nějaké věci, a vy se tu věc stále snažíte 
vylepšovat, aby tomuto tvrzení více a více 
odpovídala. Protože, přestay mohou být 
pozitivní. Vraťme třeba ty představy o 
souladu v rodině i společnosti do dnešních 
dnů, když víme, že to bývaly zásady nejen 
Masarykovy. Vraťme se k nauce o dobru a 
zlu, o odměně a trestu. Abychom ty dobré 
věci, ty dobré zásady mohli prosazovat i 
dnes, musíme si stále uvědomovat, co nám 
k tomu dává oprávnění. Ano, ten mandát 
nám dává právě poznání toho, co nám 
všem 28. říjen 1918 přinesl. Znovu vám, 
sestry a bratři, připomínám, že naším 
heslem je to staré rytířské heslo „Sloužím!" 
Služme proto, sestry a bratři, služme 
všemu dobrému, co jsme z Masarykových 
myšlenek stačili přijmout!  

Dr. Miroslav Moravec-Kudla 
 
 

HLEDÁNÍ MÍSTA KD  
vvvv    JunákuJunákuJunákuJunáku 

Kmen OS dokázal při svém vývoji, svým 
způsobem, pružnost při hledání  svého 
místa i poslání v Junáku i ve skautském 
hnutí vůbec. 

Od prvních klubů rekrutovaných především 
z dvacetiletých chlapců, kteří se nevěnovali 
výchovnému programu jako činovníci a 
hledali svou vlastní cestu dospělých skautů, 
se k hnutí oldskautskému přidávali i 
dospělejší muži, kteří skautskou výchovou 
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neprošli. To přinášelo i rozšíření programu 
klubů. 

Od původní jedné z ideových linií (trochu 
romantické), zdůrazňující antiku, postupně 
oldskauti upouštěli. Se vznikem nových 
klubů orientovali činnost svých klubů, 
podobně jako skautské oddíly. Program 
v klubovnách a výpravy byly postupně 
rozšiřovány o letní a zimní pobyty, četné 
sportovní soutěže v mnoha odvětvích 
(atletika, volejbal, kanoistika, lyžování, 
orientační běhy ad.). Věnovali i značnou 
pozornost propagaci skautingu, např. 
fotografickými soutěžemi a výstavami, 
pořádali veřejné akademie i pěvecké 
soutěže. 

 Když byla vytvořena střediska a kluby se 
staly jejich součástí,  spolupráce a 
praktická pomoc mladým kmenům značně 
všestranně zesílila. Kluby se staly trvalou 
součástí většiny středisek a vedle svého 
programu přispívaly svou službou ostatním 
výchovným jednotkám.  

Po obnově Junáka v roce 1990 
s pokročilým věkem členstva kmene OS, 
jejich vysokým počtem a nedostatkem 
mladých činovníků u mladých kmenů, se 
ve všech organizačních úrovních objevují 
v mnoha případech konzervativní tendence 
(názory) ve kmeni OS na činnost a způsob 
výchovy a organizaci Junáka. Tento stav 
obě strany dráždil a často vyvolával 
přehnané reakce označované jako 
„generační problém“. Postupně s nástupem 
s většího počtu mladých činovníků se tento 
stav zlepšil. 

Také rovering prodělal a prodělává trván 
svůj pozitivní vývoj. Stejně jako kmen 
dospělých, zmohutněl a také svým 
způsobem změnil svůj věkový interval 
(z původních 15 až 18 let, dnes mnoho jeho 
členů překračuje horní hranici hluboko do 
„dospělosti“). Určitě se lépe zorganizoval a 
vytvořil si bohatší program i svůj výchovný 

systém. Od činnosti izolovaných roverskch  
skupin při oddílech či střediscích (v našich 
roverských dobách) pořádají dnes roveři 
mohutné, velmi dobře organizované srazy a 
setkání. Je však pouze na nich, aby si svůj 
vývoj vyhodnotili sami.  

V poslední době se náčelnictvu KD 
podařilo nalézt (dávno hledané) navázání 
kontaktů s roverstvem. Projevilo se to 
větším zájmem o činnost obou stran. 
Členové náčelnictva KD se zúčastnili 
několika  všeroverských akcí. Na zasedání 
náčelnictva dochází zástupce Roverského 
odboru Junáka (ROJ), sestra Míla 
Fousková. Zástupci ROJ se zúčastnili 
poslední Kmenové porady OS i 7. kmeno-
vého sněmu. Pravděpodobným výsledkem 
tohoto přibližování obou stran v poslední 
době je vznik několika „juniorských“ 
klubů. Jeden z nich, který je současně 
vokálním sborem Cantuta,.Vystoupil na 
několika akcích kmene dospělých, vždy 
s ohromným úspěchem.  

Členská základna KD v převážné většině 
přijala vyjádření svého vztahu ke 
skautskému hnutí z Programového 
prohlášení náčelnictva zásadu: „Skauting  
je jen jeden“. Proto jsme a chceme nadále 
být spolu s mladou generací skautů v naší 
společné organizaci Junák – svaz skautů a 
skautek  ČR.  

 
 
Zdá se, že postavení kmene dospělých 
v Junáku se stabilizovalo, vzájemné vztahy 
se zlepšily.  Gog 
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SKAUTI PŘED SOUDEM , 
Existují dva názory na to, 
zda připomínat tyto 
dávné, ale velmi hrůzné 
události. Myslím, že 
pouhé mluvení o nich je 
málo, proto jsem vybral 
tuto ukázku, která doku-

mentuje zrůdnost oněch, již zapomínaných 
a tolik tragických událostí.    Gog 

(ČTK, Praha 16. května 1952)  V minulých 
dnech bylo provedeno za účasti mládeže 
z pražských průmyslových závodů a škol 
před senátem státního soudu v Praze 
veřejné líčení, s protistátní skupinou 
bývalých funkcionářů t. zv. Junáka, kteří, 
spekulujíce na novou světovou válku a na 
návrat kapitalistického zřízeni v naši zemi, 
organizovali protistátní rozvratné buňky 
z bývalých skautských funkcionářů. 

Včasným zásahem našich bezpečnostních 
orgánů byli odhaleni a před soud postaveni 
tito škůdci: dr. Karel Průcha, středoškolský 
profesor, František Němec, středoškolský 
profesor, RNDr. PhMr Miloslav Stržínek, 
lékárník, František Jandus, vedoucí 
prodejny Chemodroga, Karel Grimm, 
úředník, Ivan Mikšovič, redaktor, František 
Reiser, technický úředník, František 
Novotný, projektant, Milan Pražik, herec a 
Jan Homoláč, bývalý obchodník. 

Obviněni byli v době předmnichovské 
republiky většinou významnými 
funkcionáři skautingu. Skautské hnuti, 
založené anglickým generálem Baden-
Powellem, je jedním z prostředků 
vládnoucí buržoasie, jímž se má odvracet 
pozornost mládeže od spravedlivého boje 
pracujících proti vykořisťování. Falešnými 
hesly o vlastenectví a bratrství všeho 
lidstva desorientuje skauting myšlení 
mládeže, kterou ve skutečnosti 
vyzdvihováním anglosaské kultury a 
způsobu života zbavuje národní hrdosti. Na 
to konečně ukazuje i dnešní postoj 

mezinárodního skautingu k mírovému 
hnutí, neboť skautské organisace stoji 
mimo Světovou federaci demokratické 
mládeže a jsou hlasateli imperialistické 
politiky. Po osvobozeni naší vlasti v roce 
1945 vetřeli se obvinění do částečně 
reorganizovaného Junáka, který se stal 
součástí ČSM, a odvraceli mládež od 
budovatelského úsilí, od pravého 
vlastenectví, lásky k Sovětskému svazu a 
boje za mír. Po vytvořeni naprosté jednoty 
naší mládeže, kterou přineslo únorové 
vítězství lidu, nesmířili se obvinění s tím, 
že byli zbaveni možnosti působit rozvratně 
na mládež a dali se na cestu protistátní 
činnosti. 

Od konce roku 1949 vytváří obviněný dr 
Průcha spolu s Němcem a Grimmem 
protistátní skupinu. Koncem roku 1950 
obviněný Průcha urychluje průběh připrav 
v dobudování své protistátní sítě a získává 
Mikšoviče, Stržínka a Janduse, s nimi 
vytváří ilegální ústředí. Snaží se navázat 
také styk se zrádnou emigrací, aby jejich 
činnost mohla být koordinována s činnosti 
uprchlých zrádců. Z těchto důvodů 
vypracoval obviněný Průcha na jaře 1951 
memorandum, které zaslal ilegální cestou 
do zahraničí. 

Celá tato skupina se chtěla v případě zvratu 
pomocí ozbrojených bojůvek zmocnit 
majetku, patřícího Československému 
svazu mládeže, a zejména tiskařských 
podniků „Mladé fronty“. Obviněný Jandus 
měl se stát vedoucím bojůvek. Zabrané 
podniky „Mladé fronty“ chtěli pak i 
přeměnit v soukromokapitalistický podnik, 
pro který obviněný Stržínek připravil návrh 
stanov. Měly, se dále vydávat deník 
„Evropa“, jehož náplní mělo být 
propagování nadřazenosti anglosaské rasy. 

Obviněný Průcha, který byl vedoucím celé 
organisace, vypracoval také směrnice pro 
t. zv. „vůdcovské zkoušky“. Pod rouškou 
těchto zkoušek připravovali někteří 
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obvinění získané příslušníky t. zv. „zlaté 
mládeže“ pro funkce vůdců jednotlivých 
bojůvek a pro funkce vedoucích t. zv. 
„skautských oddílů“, které měly zahájit 
svoji činnost po nové, imperialisty 
rozpoutané světové válce. Obviněný 
Průcha podnikl také s funkcionářem 
bývalého Junáka a členem protistátní 
organisace Nebeským cestu na Moravu, 
aby tam vybudoval další protistátní bandu. 

Celá zločinná činnost těchto škůdců byla 
pokračováním již zneškodněných 
protistátních skupin bývalých skautských 
funkcionářů dr. Skály, Dagmar Skálové a 
dalších, kteří se již v roce 1949 pokoušeli 
za přímé podpory amerických imperialistů 
o ozbrojený protistátní puč a o nastolení 
starého kapitalistického řádu. 

Senát státního soudu po dvoudenním 
hlavním líčení, ve kterém byly prokázány 
zločiny obviněných, uznal obviněné 
vinnými trestnými činy velezrady, případně 
sdružování proti republice a odsoudil je 
k trestům odnětí svobody a to: dr. Karla 
Průchu na 15 let, Františka Němce na 12 
let, dr Miloslava Stržínka na 10 let, 
Františka Janduse na 11 let, Ivana 
Mikšoviče na 10 let, Karla Grimma na 10 
let a ostatní obviněné k trestům odnětí 
svobody od 6 měsíců do 6 let. Dále bylo 
vysloveno propadnuti celého jmění u 
dr. Průchy, Němce, dr. Stržinka, Janduse, 
Grimma, Mikšoviče a Reisera, u ostatních 
obviněných propadnuti jedné poloviny 
jmění. U všech odsouzených byla 
vyslovena dále ztráta čestných občanských 
práv, a to u dr. Průchy, Němce, 
dr. Stržínka, Janduse, Grimma, Mikšoviče 
na 10 let, u Reisera na 5 let a u ostatních na 
3 roky. Odhalení této bandy posílí ještě 
více jednotu naší mládeže, která se úspěšně 
podílí na budováni naši republiky. 

R.P. 17.5.1952 
 
 

RůznéRůznéRůznéRůzné    
PÁR  SLOV o svých možnostecho svých možnostecho svých možnostecho svých možnostech    
Obdržel jsem příspěvek o srazu skupiny, 
která se jmenuje Gilwellský Kruh, která 
pravidelně připomíná dávné putování na 
tábořiště prvních skautů u nás. 
S požadavkem co největší účasti.  
Současně jsem byl upozorněn, že byl již 
částečné publikován v prosincovém čísle 
časopisu Skautské listy, vydávaný v Brně 
br. Zb. Pechou. Přesto jsem se rozhodl jej 
do Kn otisknout. Přesvědčily mě o tom 
poslední řádky příspěvku, abych k tomu 
také něčím přispěl. Zejména bych rád 
upravil úhel pohledu  
Začal jsem tím, že jsem našel zmínku o 
pouti prvních českých skautů na jejich prvý 
tábor v publikaci Cestou k pramenům, 
která této události věnuje celou stránku pod 
názvem „Velký pokus 1912“. 
Několik členů Svojsíkova oddílu vyrazilo 
23. června 1970 „cestou prvních junáků“ 
od Žižkovské reálky na tábořiště 
v Orlovských lesích roku 1912. Průměrný 
věk členů výpravy do minulosti byl 67 let. 
Náklad vezli na vozíku „kolosáň“.  
Jak je vidět, takovéto akce jsou spíše 
projevem pamětníků, kteří chtějí vhodným 
způsobem něco důležitého připomenout. 
Asi by nebylo vhodné, aby se na takové 
vzpomínkové akci sešlo několik tisíc lidí, 
akce by ztratila ducha a stala se neosobní 
pouti, ve které by bylo více „čumilů“ než 
těch „zapálených“  
My oldskauti, (a pamětníci bývají 
především skauti tohoto věku), kteří 
překročili svou 70 nebo dokonce 80. a věk 
nám často nedovoluje přímou účast na 
takovýchto akcích. Svou věrnost ke hnutí 
dokazujeme zpravidla jinak než náročnými 
výstupy na vrcholy.  

Ne vždy se nám daří splnit svá předsevzetí. 
Mnoho let jsem se chystal přidat svůj 
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kámen na mohylu na Ivančině, již to 
nesplním. Nedávno jsem se zařadil mezi ty, 
kteří již neměří své výkony v chůzi 
kilometry, ale musejí se spokojovat 
s kratšími vzdálenostmi.  

Protože ale chci ještě něčím přispívat, tak 
jsem se přiřadil k těm, kteří si najdou čas, u 
kterých je vůle, a kteří se snaží být 
prospěšní a pomáhat druhým, seč jim síly 
stačí. Nezní to tak trochu jako jeden bod 
(3) skautského zákona? 

Je hezké a velmi prospěšné, když se sejdou 
tací, kteří chtějí a mohou. Je také žádoucí o 
tom psát, aby se to i jiní dověděli či 
zamyslili. Neškodí, když se třeba někteří i 
zastyděli, že se nezúčastnili. Myslím, že by 
ale nebylo dobré, aby se zejména typický 
komorních akcí zúčastnilo tisíce hlav, Je 
mnohem příznivější, aby takovou akci 
uspořádalo jen několik věrných poutníků, 
než s toho učinit pouť pro zvědavce  

A tak nás zbývá jedinečné „poslání“ které 
přísluší zejména vyššímu věku, zachra-
ňovat ve skautské paměti hodnoty, kterým 
hrozí zapomenutí,.Mohou to být srazy na 
významných či památných místech nebo 
připomenutí významné události často 
formou zápisu, nebo snímku- 
Nezapomínejme také vzpomínat významné 
osobnosti našeho hnutí.  

Není proto nutné lomit rukama, ale 
zaměstnat je nějakou prospěšnou činností 

Gog 
 

Roverská hlídka 
 

Pozdrav ROJ  Předseda ROJ se 
nemohl osobně zúčastnit našeho 
sněmu. Poslal velmi srdečný 
pozdrav, který byl na sněmu 

přečten s velmi příznivou odezvou 
delegátů.   
Nazdar bratři a sestry, mrzí mě, že se díky 
pracovním povinnostem nemůžu zúčastnit 

Vašeho sněmu, přesto bych Vám rád 
alespoň takhle na dálku poslal několik slov. 
Mám velkou radost z toho, že se nám za 
poslední dva roky podařilo ujít velký kus 
cesty na putování za spoluprací nás roverů 
a Vás, oldskautů. Pro mě osobně je to o to 
důležitější, protože barva hlohu na mojí 
krojové šňůře už taky hodně vybledla a 
z nevycválaného rovera se postupně stává 
rozvážnější skaut. 
Proto mám radost, že se nám daří naše 
světy spojovat, stavět mosty, které nám 
roverům umožní pokračovat v tradici 
budované Vámi. Vím, že to s námi není 
často snadné, najít společnou řeč někdy 
chvíli trvá, ale prosím, věřte mi, že za tím 
z naší strany málokdy to není neúcta 
k Vám. Vždyť všichni sdílíme jeden ideál 
skautingu a jeho budoucnost leží právě 
v tom, jak se nám podaří propojit silné 
stránky nás obou, energii a nápaditost 
roverů spolu s moudrostí a vyrovnaností 
Vás, našich starších bratří a sester. 
Můj velký dík proto patří Vám všem, kdo 
nám na naší cestě dokážete podat 
pomocnou ruku i přes to, že jsme někdy 
jednoduše řečeno „na zabití“. Sám za sebe 
musím ještě vyseknout hluboké 
poděkování Mikovi a Ronymu, jež jsou pro 
mě osobně příkladem lidí, kteří dokázali 
oslovit moji generaci. Ti, všechny svoje 
povinnosti mezi oldskauty udělali velký 
krok směrem k nám. Na hromadě dobré 
práce, která byla vykonána, vidím jejich 
jména napsaná hodně velkými písmeny. 
Je dobré, že se naše světy začínají 
prosazovat, a sama skutečnost, že jen za 
poslední rok vzniklo několik oldskautských 
společenství, které jsou tvořeny skauty 
mého věku, je nejlepším důkazem toho, že 
se naše společná práce daří. Nezbývá než 
na vaší cestě popřát hodně sil a správný 
směr. Za Roverský odbor Junáka 

Se stiskem levice  
Vítek Koutenský – Pudil. předseda ROJ 
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SKAUTSKÁ KNIHOVNI ČKA 

 
Severočeská družina Svojsíkova oddílu se 
již delší dobu věnuje vydávání publikací 
s pěknými  skautskými náměty nebo 
náměty pro skauty. Přesto, že vydávání je  
práce týmová, velkou zásluhu na tom má 
br. Jiří Řeháček-Minoňský Balú.  Mám jich 
několik v živé části své skautské 
knihovničky. Jsou to: Čtyři skautské 
generace (2000), Družinový vtipálek 
(2001), Jen ruky stisk (2005), Oblaka a 
motýli, Desatero skautského zákona, 
(všechny 2007). Poslední z nich ještě 
nepřečtená leží přede mnou: Skautský slib 
Toníka Sochora     Gog 

 
 
POSLEDNÍ SBOHEM. 

 
Dne 19. září t.r. zemřel po dlouhé těžké 
nemoci člen strakonického střediska 
Junáka bratr PhDr. Vítězslav Vojta - 
Sambo ve věku 82 r. Od svého mládí až do 
pozdního věku  vyznával skautské ideály. 
Až v posledních letech se už nemohl 
zúčastňovat dění v klubu oldskautů z 
důvodu své vleklé choroby. Posledního 
rozloučení při smutečním obřadu se 
zúčastnili bratři a sestry střediska a při 
uložení do hrobu zazněla skautská večerka. 
Bratře, Sambo, navždy zůstaneš v našich 
vzpomínkách. Za skautské středisko 
Strakonice, klub OS. 
 
 
 

 
 

O sněmu � Zápisy a písemné dokumenty 
7. kmenového sněmu jsou zveřejněny na 
W-stránkách kmene dospělých. 
� Hospodářští pracovníci učili čtě řemesel, 
kde se sněm konal, vysoce hodnotili 
chování a organizaci účastníků sněmu a 
vyslovili pochvalu celému skautskému 
hnutí. 
� Sami účastníci hobnotili atmosféru 
sněmu velmi příznivě, nechyběla označení 
jako velmi přátelské prostředí, sněm 
přátelské pohody, opravdu skautský duch. 

O zasedání NJ Náčelník KD  informoval o 
jednání NJ, které mj. projednávalo, na 
požádání státní správy, právní odpovědnost 
mladistvých. 

Ze zahraničí  Světové ustředí ISGF zjišťuje 
korespondenčně změnu termínu a místa 
8. světové konference ISGF mezi 
nabídkami Islandu a Vídní.  
� Kmen dospělých byl požádán o 
zorganizování setkání zástupců 
středoevropského regionu ISGF (projekt, 
doprovodný program asi pro 35 osob). 

Vzdělávání  nový zpravodaj pro výchovu a 
vzdělávání naformuluje podle 
programového prohlášení sněmu a 
předložených námětů plán vzdělávání 
kmene dospělých. 

Vůdce LŠ KD předložil koncept přípravy LŠ 
KD 2008 s návrhem termínů setkání, podle 
kterého bude připraven  projekt, program, a 
navržen instruktorský sbor školy.  

Spoluprací s ROJ se bude zabývat nově 
jmenovaný zpravodaj. Výsledky této 
spolupráce budou publikovány ve KN 
v rubrice  „Hlídka RS“. 
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ŘZSX,  v průběhu sněmu zasedal Sbor 
nositelů ŘZSX a mj. projednal zásadní 
problémy při podávání návrhů na udělení 
Řádu zlaté syringy. 

RN KD  připravila návrh na udělení ŘZSX 
br. Fr. Dembskému, za jeho dlouholeté 
obětavé zásluhy o spolupráci s polskými 
oldskauty s našim kmenem dospělých.  
Udělování do zahraničí není vázáno 
limitem 12 žijících nositelů. 

Kalendář NKD  o chystaných činnostech KD 
je k dispozici na W-stránkách, mohou na 
něm být oznamovány i významné 
regionální akce. 

Omluva a vysvětlení Nedopatřením při 
odesíláni matrice minulého čísla 
Kmenových novin OS nebyla odeslána 
jedna z příloh obsahující především Řády 
KD a SO. Napravit jsme to chtěli vložením 
do tohoto čísla. Sešlo se však mimořádně 
velké množství příspěvků. Proto budou 
jmenované řády publikovány a webových 
stránkách Kmene dospělých, odkud je 
možné je podle potřeby „stáhnout“. 
Současně s nimi bude do W-stránek, 
umístěno několik dalších příspěvků, 
původně určených do Kmenových novin 
OS.  
 

Webová stránka kmene dospělých 

 
aktuální adresy:  

� Informace ke 100. výročí založení skautingu 

www.skaut.cz/100 

 
� V posledních dnech se konečně podařilo 
upravit a zfunkčnit W- stránky KD. Mají 
na tom zásluhu tajemník NKD br. Vl. Jech-
Kamzík a  „webmaster“ br. Jan Černý-
Čmelda,   

� K užívání W-stránek, malá rada pro ty, 
kteří mají obavy je užívat. Považujte tyto 
stránky za oznamovatel, který je jen trochu 
obsáhlejší než ten váš u klubovny nebo na 
táboře. 

� Před vkládáním vašich příspěvků na 
W stránky KD bude nejlepší obrátit se na 
správce vašich střediskových či oddílovch 
stránek. Poznáte, že to není tak složité, jak 
myslíte.  

� Vkládat fotografie či obrázky lze 
několika způsoby, nejjednodušší je ukládat 
je jako běžné soubory.  

 
ZAJÍMAVÝ A AKTUÁLNÍ 
PŘÍSPĚVEK 

Br. Jaroslav Mašek – Hadži zpracoval 
velmi rozsáhlý příspěvek o jedné výpravě 
na světové jamboree. Myslím, že by měl 
mít oldskautský lid možnost se s tímto 
"cestopisem" seznámit. Svým rozsahem je 
však věšti než vlastni Kmenové noviny. 
Vydávat příspěvek per partes by ztratilo na 
napětí a trvalo by to neskonale dlouho. 
Proto oznamujeme zájemcům, že jsme 
příspěvek, se souhlasem autora, zavěsili na 
W-stránky kmene dospělých. Toto medium 
začíná fungovat a tudíž bude moci plnit to, 
co se od něj očekává.   

 
Anglická cesta 

aneb 
cesta Anglie od prav ěku po dnešek 

též 
cesta oldskaut ů po Anglii 

Jde o velmi podrobné a poutavé vyprávění 
o osmidenním putování autobusu plném 
oldskautů a oldskautek. Doplněné o 
několik historických zajímavostí o Anglii. 
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Abychom usnadnili alespoň částečnou orientaci 
zájemcům, neznajícím češtinu, v tomto periodiku 
českých skautů kmene dospělých, vytvořili jsme 
základní přehled o jednotlivých pravidelných 
rubrikách v anglickém jazyce.  

Redakce  

In order to make orientation in this COSG bulletin 
a little bit easier for those without knowledge of the 
Czech language, we established a basic overview 
on selected regular columns in English. 

Editors 
 

Resumé 
 

KMENOVÉ
NOVINY OS

Občasník kmene dosp ělých

 
(The Intermittent Bulletin for COSG) 

An overview on articles and their characteristics in 
English. Selected excerpts from articles contained 
in this Volume of KN. 
 

K M E N O V É  Z P R Á V Y  

 
(COSG NEWS) 

The most important information like decisions of 
the COSG Council. News from District Councils. 

 

Ze skautského        
světasvětasvětasvěta 

 
 

(From the Scout World) 
"11 th Gathering of Czech, Polish and 

Slovak Oldscouts”  
 

z klubů   (Club News) 

Diverse information from the OS clubs on their 
activities and occurrences… 
    

PRO ZAMYŠLENÍ 
( R E F L E C T I O N S )  

Works by COSG members, original articles, 
essays, viewpoints, scout philosophy… 
 

 

ROVERSKÁ HLÍDKA  
(ROVERS´ FILE ) 
Texts and Articles relating to the 
Project of Closer Relations 
between Rovers and Old Scouts  

 

Různé      (Miscellaneous) 

Invitations, notes, remembrance of important 
personalities, jubilees, attractions, schedule of 
activities etc.  

 

 

Náčelnická  pošta 
 
( T h e  C O S G  P r e s i d e n t ’ s  f i l e )  

Inspiring ideas, thanksgivings, notices, calls, 
questions and/or complains from the COSG 
members, club masters or commissioners, as well 
as from contributors to this bulletin. 
 

PŘILOHY  ( Insert Documents) 

Indications on important occurrences within COSG 
and/or in the Scout Movement, international 
Scout/Guide activities… 
� 21st world scout Jamboree 
� Annual Report 2006 
�  Enclosure: Colour Pictures 
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